
Protokół Nr XXXVIII/10 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 29 kwietnia 2010 r.  w sali narad Urzędu Gminy Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich 

 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Maria Syktus o godzinie 1300 otworzyła 
sesję i po powitaniu radnych oświadczyła, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 13 radnych  (nieobecni radni: Krzysztof Bańka i Zbigniew 
Raźny), co stanowi quorum i pozwala na  podejmowanie prawomocnych 
uchwał. 
 
Powitała radnych, zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek 
organizacyjnych gminy oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności 
stanowią załącznik do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Zmian do porządku obrad nie wniesiono w związku z czym Przewodnicząca 
Rady Gminy przedstawiła porządek obrad dzisiejszej sesji, który przedstawia 
się następująco: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2009 r. oraz 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 
2009 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter  
cywilnoprawny przypadających Gminie Górzyca lub jednostkom 
organizacyjnym gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie opinii do projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Lubuskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego 
Publicznego Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w 
Międzyrzeczu.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Budżetowej Gminy 
Górzyca na 2010 rok.  

8. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górzycy za 
2009 r., w tym działalność Środowiskowego Domu Samopomocowego 
oraz realizacja świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego. 

 



9. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Górzycy za 2009 rok. 

10. Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego 
Związku Gminy CZG-12.  

11. Przyjęcie protokołu XXXVII sesji Rady Gminy Górzyca. 
12. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
13. Wolne wnioski i informacje. 
14. Zakończenie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy. 

 
Realizacja porządku: 
 
Ad. 1 i 2  
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Górzyca Robert Stolarski 
/sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 4 
Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2009 r. oraz 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2009 
rok. 
 
1) Skarbnik Gminy Górzyca Beata Gołębiowska przedstawiła i omówiła 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Górzyca za  2009 rok /sprawozdanie 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
2) Skarbnik Gminy odczytała treść uchwały nr 220/2010 Składu Orzekającego 
RIO w Zielonej Górze z dnia 22 kwietnia 2010 r. w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Górzyca sprawozdaniu z wykonania budżetu 
za 2009 rok /opinia stanowi załącznik do protokołu. 
 
3) Przewodnicząca Rady Gminy Górzyca Maria Syktus odczytała treść 
uchwały Nr 221/2010 Składu Orzekającego RIO w Zielonej Górze z dnia 
22.04.2010 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Górzyca o udzielenie absolutorium  Wójtowi Gminy Górzyca - z tytułu 
wykonania budżetu Gminy za rok 2009 /opinia stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
4) Opinie przewodniczących Komisji Stałych Rady o sprawozdaniu                     
z wykonania budżetu za 2009 rok: 

 



 
- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Dębiński odczytał pozytywną 
opinię komisji rewizyjnej o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Gminy Górzyca za 2009 rok /opinia stanowi załącznik do protokołu. 
 
-  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Komunalnej Kazimierz Filipowicz odczytał pozytywną opinię komisji             
o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Górzyca za 2009 
rok /opinia stanowi załącznik do protokołu. 
 
- Przewodniczący Komisji Sfery Socjalnej Zbigniew Makara odczytał 
pozytywną opinię komisji o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Gminy Górzyca za 2009 rok /opinia stanowi załącznik do protokołu. 
 
5) Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radny Ryszard Dębiński spytał na jakim etapie są formalności związane z 
załatwieniem kredytu na realizowaną inwestycję „Rozbudowa oczyszczalni 
ścieków w Górzycy”? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że na ogłoszony przetarg przez Gminę 
Górzyca na zaciągnięcie kredytu nie złożył oferty żaden bank, brak było 
zainteresowania. Realizując tę inwestycję korzystamy z pożyczki                
z Wojewódzkiego Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                  
w Zielonej górze. 
 
Radni nie wnieśli innych uwag i  wniosków. 
 
6) Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy za 2009 rok. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” przy 
0 głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  Nr 
XXXVII/236/10 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2009 
rok  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 
ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter  cywilnoprawny 
przypadających Gminie Górzyca lub jednostkom organizacyjnym gminy. 
 

 



Projekt uchwały przedstawiła i omówiła podinsp. ds. księgowości podatkowej 
i windykacji podatkowej Kamila Hadryś. W uzasadnieniu poinformowała, że 
organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego ma obowiązek określić 
szczegółowe zasady, sposób i tryb udzielania ulg tj. umarzania, odraczania lub 
rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających gminie lub jej jednostkom organizacyjnym z tytułu realizacji 
zadań własnych. Postanowienia niniejszej uchwały mają zastosowanie do 
wszelkich należności wynikających z zawartych umów z gminą lub jednostkami 
organizacyjnymi gminy jak umowy najmu, dzierżawy, opłat za korzystanie z 
usług świadczonych przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Górzycy (woda, 
ścieki) oraz inne należności (kary pieniężne itp.)nałożone decyzjami 
administracyjnymi.  Uchylona została ustawa z dnia 30 czerwca 2005 r. o 
finansach publicznych a wraz  z nią straciła moc uchwała nr XXII/137/08 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 21 listopada 2008 r. w sprawie szczegółowych zasad        
i trybu umarzania, odraczania oraz rozkładania na raty spłat należności 
pieniężnych stanowiących dochody Gminy Górzyca, do których nie stosuje się 
przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa.  W związku ze zmianą art. 59 ustawy 
z dnia 27 sierpnia 2009 r. r. o finansach publicznych oraz występującymi 
wnioskami o udzielenie ulg w spłacie zadłużenia na terenie Gminy Górzyca – 
zachodzi niezbędna potrzeba przyjęcia uchwały w sprawie szczegółowych 
zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych 
mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Górzyca lub 
jednostkom organizacyjnym gminy. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 26 kwietnia 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za”  
podjęła uchwałę  Nr XXXVIII/237/10 w sprawie szczegółowych zasad, sposobu 
i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter  
cywilnoprawny przypadających Gminie Górzyca lub jednostkom 
organizacyjnym gminy /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Lubuskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Szpitala dla 

 



Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu.  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Główny specjalista ds. Ew. 
działalności gospodarczej, spraw społecznych i ochrony danych osobowych 
Urzędu Gminy w Górzycy Ewa Piechota.  W uzasadnieniu poinformowała 
radnych, że Zarząd Województwa Lubuskiego,  pismem z dnia 12.04.2010r. 
zwrócił się  o zaopiniowanie projektu Uchwały Sejmiku Województwa 
Lubuskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Szpitala  dla 
Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu,  na bazie którego powstanie  
placówka „Szpital Obrzyce w Międzyrzeczu”  Spółka z o.o. , której jedynym 
udziałowcem będzie Województwo Lubuskie.  Obowiązek uzyskania takiej 
opinii wynika z art.43 ust. 2 ustawy z dnia 30 sierpnia 1999r. o zakładach opieki 
zdrowotnej (tekst jednolity- Dz. U  z 2007r.,  Nr 14, poz.89 ze zmianami). 
Zgodnie z § 26 ust.2 pkt. 5 Statutu Gminy Górzyca  opinie wydaje Rada Gminy 
w związku z powyższym przedkłada się Radzie projekt niniejszej uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 26 kwietnia 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za”  
podjęła uchwałę  Nr XXXVIII/238/10 w sprawie opinii do projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego 
Publicznego Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 
2010 rok.  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
Poinformowała radnych, że w projekcie uchwały zwiększa się dochody budżetu 
gminy w tym dochody bieżące o kwotę 48.513 zł, ponadto zwiększa się wydatki 
budżetu gminy o kwotę 431.031 zł w tym wydatki bieżące o kwotę 99.031 zł        
i wydatki majątkowe 332.000 zł . Projekt uchwały zwiększa przychody z tytułu 
rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych o kwotę 382.500 zł, a po 
dokonanych zmianach deficyt budżetowy zwiększy się o kwotę 382.500 i 

 



zostanie pokryty przychodami z tytułu rozliczeń kredytów i pożyczek z lat 
ubiegłych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 26 kwietnia 2010 r.                        
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za”  
podjęła uchwałę  Nr XXXVIII/239/10 w sprawie zmiany uchwały Budżetowej 
Gminy Górzyca na 2010 rok /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad. 8 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górzycy za 2009 r., 
w tym działalność Środowiskowego Domu Samopomocowego oraz realizacja 
świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego. 
 
Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Kierownik OPS Edyta Danicka. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia przedłożonego 
sprawozdania. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
przyjęła sprawozdanie. 
 
Ad. 9 
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy za 
2009 rok. 
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił Kierownik ZGK Zbigniew Nerko. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Dębiński poinformował, że w 
dniu 21 maja 2010 r. została przeprowadzona zgodnie z harmonogramem pracy 
komisji kontrola działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy         
w 2009 roku i odczytał treść protokołu z kontroli /protokół stanowi załącznik do 

 



niniejszego protokołu. 
 
Radna Janina Dziemidowicz spytała z czego wynikają tak duże różnice w 
wydatkach  zakup energii dla Ośrodka Zdrowia w Górzycy i Czarnowie? 
Kier. ZGK Zbigniew Nerko odpowiedział, że różnica spowodowana jest  
sprzedażą  Ośrodek Zdrowia w Górzycy dla Pana Przemyskiego i rozliczenie 
wydatku związanego z zużyciem energii jest rozliczone do czasu zbycia 
budynku. Natomiast koszty zużycia energii w Ośrodku Zdrowia w Czarnowie 
rozliczone są z okresu całego roku. 
 
Radna Maria Pakos poprosiła o udzielenie informacji na temat wydatków 
poniesionych na zakup gazu do Ośrodka Zdrowia w Górzycy, koszt wykazany  
w sprawozdaniu w wys. 7.697,50 zł. 
Kier. ZGK Zbigniew Nerko odpowiedział, że informację na ten temat 
przedłoży na kolejnej sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia przedłożonego sprawozdania. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
przyjęła informację. 
 
Ad. 10 
Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Celowego Związku 
Gminy CZG-12.  
 
Informację przedstawiła i omówiła Podinsp. ds. ochrony środowiska                        
i spodarki wodnej Anna Kwiek. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia przedłożonej 
informacji. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13  głosami „za” 
przyjęła informację. 
 
Ad. 11 
Przyjęcie protokołu XXXVII sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad XXXVII sesji Rady Gminy. 

 



 
Radna Maria Pakos zgłosiła uwagę do swojej wypowiedzi z poprzedniej sesji 
Rady Gminy. Poinformowała, że w protokole zawarty jest zapis jej pytania o 
następującej treści „Ad. 4 …Czy dziko rosnące konopie w terenie są 
przestępstwem?”, stwierdziła, że jej pytanie powinno brzmieć; „Czy dziko 
rosnące konopie na terenie posesji też są przestępstwem i czy posiadają one 
właściwości halucynogenne?”. 
 
Protokołująca inspektor ds. samorządowych Grażyna Markowska 
odpowiedziała, że zapis w protokole zostanie zweryfikowany zgodnie z uwagą 
radnej. 
 
Radni nie zgłosili innych uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego 
protokół został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za” z wprowadzoną zmianą 
zgodnie z uwagą radnej Marii Pakos 
 
Ad. 12 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili żadnych interpelacji i zapytań. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść odpowiedzi na zgłoszone 
interpelacje na XXXVII sesji przez radnych: Krzysztofa Bańka i Wiesławę 
Drahynicz /stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 13 
Wolne wnioski i informacje. 
 

1) Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała radnym, że 30 kwietnia 
mija termin składania oświadczeń majątkowych. 

2) Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść przesłania na dzień 219 
rocznicy uchwalenia Konstytucji Trzeciego Maja, przygotowanego przez 
Wojewodę Lubuskiego Panią Helenę Hatka. Dodała, że treść tego 
przesłania zostanie zgodnie z prośbą Wojewody odczytana podczas 
gminnych uroczystości    w dniu 3 maja. 

3) Dyrektor GOK omówiła program imprez „majówki” organizowanych na 
terenie Gminy Górzyca. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przekazanie radnym szczegółowego 
programu imprez majowych. 

4) Radny Ryszard Dębiński przypomniał o terminie „Dnia Samorządu 
Terytorialnego” - 27 maja br.  i stwierdził, że jest to doskonała okazja na 
spotkanie się samorządowców  i podsumowanie dotychczasowych działań 
i zdarzeń. 

 



Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że takie spotkanie będzie  
zorganizowane w stosownym terminie i radni zostaną o tym powiadomieni. 

5) Przewodnicząca Rady poinformowała, że na obradach sesji obecni są 
przedstawiciele Straży granicznej i spytała, czy chcą zabrać głos. 

W odpowiedzi Pan Krzysztof Chiliński poinformował, że zgodnie z wnioskami 
z ostatniej sesji prowadzone są regularne  patrole Gminy Górzyca. Dodał, że 
bacznie obserwowana jest młodzież, zwłaszcza po godzinie 2100. Innych uwag 
nie zgłosił.  
 
Ad. 14 
Zakończenie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Rady  - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji. godz. 1455 
 

Przewodnicząca Rady Gminy 
      (-) Maria Syktus 

 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 

 


